Nachweisung über arischer Abstammung. Zang Kilian.

Zang Kilian, geboren am 16. Ephruar 1909 zu Arnstein.

Eltern: Zang Josef, Ökonom und Therese, geborene Wendel beide katholischer Regigion, in Arnstein.

Zang Josef, geboren am 8. Januar 1864 zu Arnstein als Sohn des Landwirtes Georg Zang und Anna Maria geborene Dees, kätholisch, Arnstein.

Wendel Anna Therese, geboren am 26. Juli 1872 zu Altbessingen, als Tochter des Landwirtes Adalbert Wendel und der Ottilie, geborenen Steinmüller beide katholisch letzter Wohnort Altbessingen.

Arnstein, 18. April 1934.

Der Standesbeamte:



Berieer

## Bescheinigung.

Josef Zang ist geboren am 8.1. i864 zu Arnstein, kath. getauft und starb am 19.3.i927. Seine Ehe mit Anna Theresia Wendel schloß er am 22. 10. i905 zu Arnstein nach kath. Brauche.

Josef Zang ist der Sohn des Georg Johann Zang (unehelich).Georg Johann Zang ist geboren am i7.lo.i838 zu Arnstein und kath.getauft.Er ist gestorben am 4.8.i**g**23 zu Arnstein. Seine Frau war Anna Mar. Sch ina Dees, welche am 4.ll. i838 geboren und am 28.l2. i884 gestorben ist. Die Ehe wurde geschlossen am 6. 6. i865 nach kath. Brauche.

Georg Johann Zang ist der Sohn des Philipp Zang und der Catherina Elisabeth Ackermann. Philipp Zang ist geboren am 24.1. 1795 zu Arnstein, kath. getauft und starb am 2.10.1852. Seine Ehe schloß er am 13.8.1823 nach kath. Ritus. Die Gattin Ackermann ist geboren am 23.10. 1801 und starb am 20.8. 1883. Sie war kath.

Truster, 20. W. 1934

The image above was provided by Thomas Hartmann, a 4<sup>th</sup> cousin:

----Original Message-----From: Thomas Hartmann

Sent: Monday, February 6, 2023 4:07 AM

To: ah0265@gmail.com

Subject: Re: FW: https://www.rayson.us/aehanson/genealogy/maternal/zang/

Hello Tony,

thank you for the answer.

My name is Thomas Hartmann

My father is Heinrich Hartmann

His mother (my grandma) is Margarete Zang, born 24.12.1907, died 08.01.2006.

My grandma had two brothers, Killian and Josef.

From Kilian Zang I have a certificate of Aryan descent that he had to produce in 1934 during the Nazi era.

From it was the extract. I attach the document to the mail as a scan.

My grandma, my dad and I are Arnsteiner.

I still knew Kilian as a child. From then on, the document documents the path to Philipp Zang.

My grandma once told me that the Zang family was a very old Arnstein family.

Yesterday I had a talk with my aunt. She did not know anything about Karl Zang, who emigrated to USA. However, she knew a story of other Zang relatives who went to the States. Let's see if I can find out where they went and what their names are.

**Greetings Thomas** 

Translated with www.DeepL.com/Translator (free version)

Am 05.02.2023 um 21:39 schrieb ah0265@gmail.com:

```
> Thomas:
```

>

> It does appear that are we are related!

\_

> What is the source of the extract you have?

> Good luck with your research... please don't hesitate to reach out to me if I can be of any assistance.

\_ .

- > Tony Hanson
- > Dallas, Texas

>

- > -----Original Message-----
- > From: Thomas Hartmann < <a href="mailto:thomas@gmeiner-it.com">thomas@gmeiner-it.com</a>>

```
> Sent: Monday, January 30, 2023 1:02 PM
> To: ah0265@gmail.com
> Subject: https://www.rayson.us/aehanson/genealogy/maternal/zang/
>
> Dear Mr. Henson,
>
> I have found your website on which you refer to your ancestors of the Zang family.
>
> Maybe we are distantly related? My grandmother was a Zang by birth.
>
> Enclosed I am sending you an extract dated 20.04.1934 in which it is recorded that my great-great-great-great-grandfather and great-great-grandmother are Philipp Zang and Catharina Elisabeth Zang, née Ackermann.
>
> My name is Thomas Hartmann and I am trying to take first steps to create a family tree of my ancestors.
>
> Kind regards
> Thomas Hartmann
>
> Translated with www.DeepL.com/Translator (free version) I hope the
> english is correct
```

Transcription (by Tony Hanson) & Translation (using Google Translate) on 6 Feb 2022

Nachweisung uber arischer Abstammung. Zang Kilian

Zang Kilian, geboren am 16 Fewbruar 1909 zu Arnstein.

## Eltern:

Zang Josef, Okonom und Therese, Geborne Wendel Beide Katholischer Religion, in Arnstein.

Zang Josef, geboren am 8.Januar 1864 zu Arnstein als Sohn des Landwirtes Georg Zang und Anna Maria geborene Dees, katholisch, Arnstein.

Wendel Anna Therese, geboren am 26. Juli 1872 zu Albessingen, als Tochter des Landwirtes Adalbert Wendel und der Ottilie, gerboren Steinmuller beide katholisch letzer Wohnort Altbessingen.

Arnstein, 18.April 1934. Der Standesbeamte:

## Bescheinigung.

Josef Zang ist gerboren am 8.1.1864 zu Arnstein, kath,getauft und starb am 19.3.1927. Seine Ehe mit Anna Theresia Wendel schloss er am 22. 10.1905 zu Arnstein nach katholisch Brauche.

Josef Zang ist der Sohn des Georg Johann Zang (unehelich). Georg Johann Zang ist geboren am 17.10.1838 zu Arnstein und katholish.getauft. Er ist gestorben am 4.8.1923 zu Arnstein. Seind Frau war Ann Mar. Sabina Dees, welche am 4.11.1838 geboren und am 28.12.1884 gestorben ist. Die Ehe wirde geschlossen am 6.6.1865 nach katholish.brauche.

Georg Johann Zang ist der Sohn des Phillip Zang und der Catharina Elisabeth Ackermnann. Phillip Zang ist geboren am 12.1.1795 zu Arnstein, Katholish.getauft und starb am 2.10.1852. Seine Ehe schloss ar am 13.8.1823 nach katholish Ritus.Die. Gattin Ackermann ist geboren am 12.10.1801 und starb am 20.8.1883. Sie war katholish.

Evidence of Aryan descent. Zang Kilian

Zang Kilian, born on February 16, 1909, in Arnstein.

Parents: Zang Josef, economist and Therese, nee Wendel Both Catholic religions, in Arnstein.

Zang Josef, born on January 8, 1864, in Arnstein as the son of the farmer Georg Zang and Anna Maria née Dees, Catholic, Arnstein.

Wendel Anna Therese, born on July 26, 1872, in Albessingen, as the daughter of the farmer Adalbert Wendel and Ottilie, born Steinmuller both Catholic last place of residence Altbessingen.

Arrstein, April 18, 1934. The Registrar:

Certification.

Josef Zang was born on January 8th, 1864, in Arnstein, baptized and died on March 19th, 1927. He married Anna Theresia Wendel on October 22, 1905, in Arnstein according to Catholic custom.

Josef Zang is the son of Georg Johann Zang (illegitimate). Georg Johann Zang was born on October 17, 1838, in Arnstein and was baptized a Catholic. He died on August 4th, 1923, in Arnstein. His wife was Ann Mar. Sabina Dees, who was born on 11/4/1838 and died on 12/28/1884. The marriage was concluded on June 6, 1865, according to catholic customs.

Georg Johann Zang is the son of Phillip Zang and Catharina Elisabeth Ackermann. Phillip Zang was born on January 12, 1795, in Arnstein, baptized Catholic and died on October 2, 1852. His marriage took place on August 13, 1823, according to the Catholic rite. Wife Ackermann was born on October 12, 1801, and died on August 20, 1883. She was catholic.